
Konečne! Konečne 
popršalo. Sucho a strašne 
sucho bolo ústrednou 
témou všetkých 
rozhovorov medzi 
susedmi, v hromadnej 
doprave ale aj naši 
bánovskí „námestníci“ 
pod platanom rozoberali 
príčiny a následky 
sucha zo všetkých 
uhlov pohľadu. Tri 
pondelkové búrky (10. 
júla) „vliali“ do sŕdc 
poľnohospodárov, 
záhradkárov i hubárov 
trochu nádeje, že predsa 
všetko „neuschne na 
koreni“. Na dážď 
letné búrky sme 
čakali najmä v našom 
bánovskom región 
ako na spasenie. Ale 
každý zainteresovaný 
nezabudol 
pripomenúť...“len aby 
neprišli tak ako vlani...“ 
Áno, 12. júla je tomu 
presne rok, čo sa cez naše 
mesto prehnala ničivá 
smrť, ktorá spôsobila 
toľko škody, že s jej 
následkami sa mesto 
vysporadúva dodnes. 
Držme si palce, že 
nevyspytateľná príroda 
nás kvapkami dažďa 
poteší, ale nezarmúti...

 Alena Borszéková
 šéfredaktorka
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Spolupráca s poľským Lubliniecom má ďalšie konkrétne výsledky
Veselo so seniormi v Malých Chlievanoch

Trenčianska župa pri-
pravila pre poľských hostí 
nielen malé občerstvenie, 
ale aj krátku prezentáciu 
celého regiónu, jeho his-
tóriu i  súčasnosť, prírodné 

a  historické krásy, kúpele, 
školstvo, kultúru i priemysel. 
Následne absolvovali náv-
števu Trenčianskeho hradu 
a  v  odpoludňajších hodi-
nách sa ubytovali v  našom 

meste. Večerný program 
pre návštevníkov pripravil 
úžasný tím ľudí okolo pred-
sedu občianskeho výboru 
v  Malých Chlievanoch 
poslanca Ľudevíta Znášika, 

ktorému výdatne sekundo-
vala manželka Anežka, spo-
ločne s  vedúcou sociálneho 
odboru MsÚ Jankou Záhu-
menskou a  predsedníčkami

Na foto zľava Janka Záhumenská, Peter Bulík, primátor Lublinieca Edward Maniura a Ľudevít Znášik. Vedenie 
mesta Bánovce nad Bebravou ďakuje pracovníkom Úradu TSK, Bánovčanom a bánovským firmám, všetkým, ktorí 
prispeli k tomu, aby sa poľskí hostia u nás cítili príjemne i veselo.

Pokračovanie na 3. strane >>

V  pondelok 3. júla 
2017 dorazila 

do nášho mesta 50 
členná delegácia 
zástupcov z poľského 
partnerského 
mesta Lubliniec. 
Viedol ju primátor 
Edward Maniura. 
Príchodu do Bánoviec 
nad Bebravou 
predchádzala 
zastávka v Trenčíne,  
kde našich poľských 
priateľov prijali 
predstavitelia 
Trenčianskej župy.
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Slávne evergreeny v novom „šate“
Organizátori Kultúr-

neho leta z MsKS pozývajú 
už túto nedeľu 16. Júla 
na zaujímavú lahôdku 
v podobe koncertu hudob-
ného telesa Slovak tango.  
Skupinu Slovak Tango 
tvoria mladí a študovaní 
hudobníci z okolia Banskej 
Bystrice a Zvolena, ktorí sa 
zameriavajú na interpre-
táciu slovenskej populárnej 
piesne 30. až 50. rokov 
20.  storočia, na slávne 
evergreeny. Skupina pôsobí 
na slovenskej scéne už 
niekoľko rokov v  zložení: 
Peter Račko (spev), Andrej 
Turčin (husle), František 
Kubiš (akordeón), René 
Bošeľa (viola, gitara, spev) 
a Milan Maťaš (kontrabas). 
Zvolenčan Peter Račko sa 
o  spev zaujíma už od det-
stva. Zúčastnil sa aj známej 
speváckej súťaže Superstar, 
kde sa umiestnil v  prvej 
dvadsaťdvojke. Študuje 

operný spev a už teraz má 
za sebou niekoľko vystú-
pení v  opere. Na otázku - 
Ako vníma tento štýl hudby 
publikum? – odpovedal:  
„Na naše počudovanie to 
úplne najlepšie vnímajú 
najmenšie deti. Ľudia 
nám posielajú videá, ako 
štvorročné deti vedia všetky 
texty a tancujú si pri nich. 
Aj na koncertoch máme 
všetky vekové kategórie. 
Snažíme sa však tie piesne 
robiť ináč. Nedá sa to robiť 
úplne pôvodným štýlom, 

keďže to kedysi hrávali 
veľké Big Bandy. Musíme si 
veci upravovať na vlastné 
obsadenie a samozrejme sa 
ich snažíme trochu zmoder-
nizovať. Niektoré pôvodné 
tangá hrávame napríklad 
ako slaďáky. Trošku všetko 
upravujeme a ponímame 
po svojom. Aj na cédečkách 
sú úpravy piesní v podstate 
naše, ale textová a melo-
dická zložka je pôvodná....“ 
Viac o kapele na facebooku 
alebo na http://www.slo-
vaktango.com.

Druhý diel seriálu bánovského Kultúrneho leta 2017 v mestskom parku
Tanečníci Dancanda a talenty mesta

Počasie v nedeľu 2. júla 
ako vystrihnuté z obrázku 
a mestský park zaplnený 
všetkými generáciami 
tanečníčok, tanečníkov, 
mladých umelcov i divákov. 
Celkom dvanásť pestrých 
choreografi í veľkých či men-
ších skupín i  jednotlivcov 
ponúklo mnohopočetnému 
obecenstvu tanečné štúdio 
Dancando, ktoré pôsobí ako 
občianske združenie pri ZŠ 
Komenského. Pohybové 
kreácie sa striedali s ume-
leckým slovom vynikajúcich 
recitátoriek, ale aj s  ľudo-
vými piesňami v  podaní 
Laury Chochulovej zo ZŠ 
Gorazdova, striebornej 
slávice z  celoslovenskej 
súťaže, ktorú sprevádzal na 
harmonike Petet Grman. 
Tých vnímavejších a  citli-
vejších oslovili aj recitačné 

výkony víťaziek krajskej 
súťaže Hviezdoslavov Kubín  
zo ZŠ Duklianska Mariny 
Bagin a Maryan Elen Adote. 
Poloprofesionálne umelecké 
slovo ponúkli členky divadla 

mladých Kalorik z literárno-
-dramatického odboru 
ZUŠ D. Kardoša - Eliška 
Jurčíková, Ema Mikušová 
a Martina Jurčíková, ktoré 
pripravova la učiteľ ka 
Zuzana Varhaníková. Svoje 
kvality – herecké i režisérske 
potvrdili aj na európskom 
festivale  divadla mladých 
v  poľskom Wigraszeku, 
odkiaľ si Kalorik priniesol 
striebro a  Cenu diváka. 
Gratulujeme!

Bol to v  náruči zelene 
krásny nedeľný podvečer. 
Ďalší na vás, milí Bánov-
čania, čaká v nedeľu 16. júla 
so skupinou Slovak tango, 
ktorú tvorí pätica mla-
dých a fešných, ale najmä 
talentovaných hudobníkov 
a  spevákov. Príďte si spolu 
s nimi zaspievať slovenské 
evergreeny...

Text a foto: Alena Borszéková

Marina Bagin

Martina Jurčíková

Eliška Jurčíková
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Zámery
Mesto Bánovce nad 
Bebravou zverejňuje 
zámery:
Ponuka na nájom 
nebytových priestorov
v budove Domu 
služieb  na Námestí 
Ľ. Štúra, súp. č. 6 
v Bánovciach nad 
Bebravou. Mesto 
ponúka do prenájmu:

• nebytový priestor 
nachádzajúci sa na 1. 
nadzemnom podlaží  
s výmerou  134,30 m2. 

• nebytový priestor 
nachádzajúci sa na 
prízemí  s výmerou  
16,34 m2. 

Bližšie informácie 
získate na stránke 
mesta : 
www.banovce.sk

Pošta v Horných 
Ozorovciach 
zavretá
Mesto Bánovce nad 
Bebravou na základe 
písomnej žiadosti 
Slovenskej pošty 
informuje občanov, 
že v dňoch od 1. júla 
do  31.  augusta 2017  
bude pošta v Horných 
Ozorovciach dočasne 
zatvorená. Dôvodom 
je čerpanie dovolenky. 
Počas uvedenej doby 
budú poštové služby 
zabezpečené poštou 
Bánovce nad Bebravou 1, 
na Ulici Janka Jesenského 
70. Tlačová správa mesta

Poruchy 
osvetlenia
V prípade poruchy 
verejného osvetlenia 
kontaktujte pohotovostnú 
službu – pracovníkov 
fi rmy TEDOS, p. 
Kľačko 0914 327 408 , p. 
Šumichrast  0914 327 409.

Oznamy 
mesta

Súťaž o najkrajšiu predzáhradku
Mesto Bánovce nad 

Bebravou vyhlásilo súťaž 
Najkrajšia predzáhradka 
pred bytovým domom. 
Cieľom súťaže je skrášliť 
verejné priestranstvá pred 
bytovými domami kveti-

novou výsadbou a zeleňou, 
podporiť a  vyzdvihnúť 
prácu občanov, ktorí dbajú 
o estetický vzhľad a čistotu 
svojho najbližšieho okolia, 
nakoľko svojimi aktivitami 
vytvárajú krajšie bývanie, 

aj  zdravšie životné pro-
stredie v  meste. Súťaž je 
určená pre občanov, ktorí 
bývajú v bytových domoch 
na území mesta. V  rámci 
nej sa počas úprav okolia 
bytových domov nesmú 

svojvoľne vysádzať ani 
presádzať stromy a  kry. 
Sadiť sa môžu iba kvety a 
bylinky. Rastliny nesmú byť 
invázne, tzn. nepôvodné, 
ktoré sa nekontrolovane 
šíria a vytláčajú pôvodné 

rastliny. Neodporúčame 
tiež vytváranie rôznych 
obrúb, ktoré by sťažovali 
kosenie trávnikov. Súťaž 
potrvá do 30. september 
2017. Viac informácií na 
www.banovce.sk.   (MsÚ)

Užitočné rady (nielen) pre majiteľov psov
Každým týždňom 

pribúda počet dní, kedy 
teplota ovzdušia presahuje 
25°C. Pre niektorých je to 
vytúžený čas na relax, pre 
iných obdobie zvýšenej 
alebo až rizikovej záťaže na  
organizmus. Medzi nich 
patria nielen ľudia so zdra-
votnými obmedzeniami, ale 
aj domáci miláčikovia. Pre 
majiteľov psov sme preto 
pripravili niekoľko praktic-
kých rád: 

 Počas dní, keď teplota 
vystúpi nad 25°C, by mali 
byť opatrnejší najmä maji-
telia mladých psov a šteniat. 
Tieto mladé jedince sú totiž 
veľmi náchylné na pre-

hriatie organizmu. Jedným 
z  dôvodov je ich hravosť, 
ktorú nevedia kontrolovať 
tak, ako dospelé psy, a  sú 
schopné unaviť sa až do 
úplného vyčerpania. Preto 
sa nebojte rázne ukončiť ich 
šantenie, lebo inak môže 
skončiť vážnym kolapsom 
alebo až smrťou. 
 Ak je to možné, vyhý-
bajte sa prechádzkam po 

rozpálenom betóne. Počas 
letných dní môže mať 
povrch cesty teplotu až 
80°C. Ak nemáte inú mož-
nosť, dbajte na pravidelné 
ošetrovanie labiek. Vhodné 
prípravky pre vášho psa 
vám poradí veterinár alebo 
skúsený predavač, prípadne 
chovateľ.
 Dobrou formou ochla-
dzovania psa je, okrem 
kúpania, aj chladenie labiek. 
Úľavu v  byte mu môžete 
dopriať aj navlhčeným 
uterákom rozprestretým na 
zemi. Najlepšie na dlažbe 
v  kúpeľni. Pre sviežejší 
vzduch môžete naplniť 
časť vane alebo umývadlo 
studenou vodou.

  Dostatok chladnej 
vody, počas celého dňa, je 
nevyhnutnosťou! Aj keď 
to mnohí považujeme za 
samozrejmosť, niektorí 
majitelia stále zabúdajú 
vodu meniť. Neuvedomujú 
si, že ak to zanedbajú, psovi 
tak ostane len nepríjemne 
zohriata voda.
 Najväčším rizikom let-
ných dní je ponechanie psa 
v uzavretom aute. Aj krátke 
odskočenie do obchodu sa 
môže, počas nechceného 
zdržania, nepríjemne 
predĺžiť a  zapríčiniť smrť 
vášho miláčika. Podobným 
rizikom môže byť veľký 
teplotný rozdiel spôsobený 
k l imat izáciou. Náhle 

vybehnutie z  chladného 
priestoru automobilu môže 
spôsobiť teplotný šok najmä 
mladým a obéznym psom.
 Počas veľkých horúčav 
zvyčajne ani psom nechutí 
veľa jesť, netreba to teda 
považovať za chorobu. 
Keďže má menej pohybu, 
nebojte sa znížiť denné 
dávky stravy. Predídete tak 
aj zbytočnej nadváhe. 

Na záver už len malá 
pripomienka. Ak chováte 
psa v  byte, zabezpečte po 
odchode z  domu, aby mal 
váš pes vhodné vetranie. 
Nepodceňujete preto 
počasie a  užite si spolu 
pekné leto. 

 Autor: MsÚ prevencia

Spolupráca s poľským Lubliniecom má ďalšie konkrétne výsledky

Klubov dôchodcov Martou 
Igazovou, Máriou Švanča-
rovou, Máriou Maršalovou 
a Jozefou Sokolíkovou.  
Osobitnú zmienku si zaslúži 
aj spevácky súbor z Dolných 
Ozoroviec, ktorý „tvrdil 
muziku“ svojím spevom, 
hrou na akordeon a  ozem-
buchy, čiperné seniorky 
čo-to aj napiekli v  domácej 
kuchyni, a  tak sa v  Malých 
Chlievanoch tancovalo, 
spievalo, diskutovalo do 
večerných hodín.  

V  utorok 4. júla si 
boli Lubliniečania pozrieť 
zámok  Bojnice a  v  odpo-
ludňajších hodinách si 
vypočuli v  obradnej sieni 
mesta príhovor zástupcu 

primátora Petra Bulíka, 
ktorý ich na pôde mesta ofi -
ciálne privítal, pozdravil aj 
v mene primátora  Mariána 
Chovanca a  oboznámil ich 
s  históriou Bánoviec nad 
Bebravou i ich súčasnosťou. 
Hostia si prezreli centrum 
mesta, predstavitelia oboch 
samospráv prerokovali 
najbližšie spoločné projekty 
a  odpoludnia hostia odces-
tovali domov.

Partnerská spolupráca 
bude pokračovať návštevou 
našich seniorov v Lublinieci 
v  auguste 2017, kedy budú 
hostiteľmi Poliaci a  pre 
našich pripravujú okrem 
iného aj pobyt v  Często-
chowej, v k láštornom 
komplexe na  Jasnej Hore, 
ktorý je najväčší, najprestíž-

nejší  a najnavštevovanejší 
spomedzi čenstochovských 
pamiatok. V letných mesia-
coch bude v  Lublinieci 
prebiehať aj medzinárodné 
sochárske sympózium, 
ktorého sa zúčastní repre-
zentant nášho mesta, na 
september je avizované 
otvorenie nového športo-
vého komplexu v Lublinieci, 
kde by si mali ísť zasúťažiť 
aj atléti z našich základných 
a  stredných škôl. V  rov-
nakom mesiaci budú Poliaci  
účastníkmi nášho Mňam 
Festu. „Bardzo dobrze było, 
dziękujemy wszystkim – „do 
videnia”  v Lubliniecu!  My 
się z wami zobaczyć!”   – 
rozlúčil sa nateraz  primátor  
Edward  Maniura s Bánov-
cami.     (pe), foto: Ľ. Znášik

Dokončenie z 1. strany >>
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Po mojej neblahej 
skúsenosti „nákupného“ 
turistu v poľskom Novom 
Targu som si v roku 1990 
povedal nikdy viac! Netušil 
som, že po sedemnástich 
rokoch túto susednú 
krajinu navštívim znova, 
tentokrát ako účastník 
poznávacieho zájazdu v 
Gilowiciach. Začali sme 
tradične nákupmi na trhoch 
v Jablonke. Tie sú už kulti-
vovanejšie, ale väčšie, ako v 
minulosti. Odpoludnia sme 
boli v gilowickom rekre-
ačnom zariadení Beskydek, 
o ktoré sa stará aj v Bánov-
ciach známy starosta obce 
pán Ormaniec so svojím 
kolektívom. Stihli sme si 
ešte pozrieť obec a navštíviť 
veľmi pekný drevený kostol 
z 13. storočia. Na druhý 
deň bola v pláne návšteva 
Krakowa a jeho hradného 
masívu Wavel, miesta 
korunovácií poľských kráľov. 
Pán Ormaniec však cestou 
zmenil plán a po vzájomnej 
dohode sme zamierili do 
Wadovíc – rodiska Sv. Jána 
Pavla II., kde sme si prezreli 
jeho rodný dom a susednú 
baziliku. Časový posun 
zapríčinil, že do soľnej jas-
kyne Wieliczka sme dorazili 
až popoludní. A tu sa to 
začalo. Dovtedy nám sprie-
vodcu robil pán Ormaniec, 
ale v bani, kde vstupenka 
stála 10 eur, sa nás ujala 
tamojšia sprievodkyňa. 
Každý z nás dostal prístroj 

so slúchadlami v domienke, 
že budeme lepšie počuť sprie-
vodný výklad. Tak aj bolo, 
ibaže v poľštine! A tak som 
skoro vôbec ničomu nero-
zumel! Z celej prehliadky 
soľnej bane teda nemám 
vôbec pocit spokojnosti, 
iba ak vizuálny. Len pocit 
sklamania a rozhorčenia. 
Aby v dnešnej dobe nebolo 
možné v krajine EÚ sprí-
stupniť informácie a vlastnú 
propagáciu v turistickom 
ruchu v jazyku hostí?! Alebo 
v príbuznom, ak myslím na 
češtinu?.. Cítil som sa ako 
hlboko pokorený chudák. 
Veď, čo by som asi chcel za 
10 eur? Vari aj tlmočníka…? 
Alebo je to obraz náhľadu 
občanov „veľkého“ Poľska 
na nás, „malých“ Slovákov? 
Mal som totiž dojem akéhosi 
povyšovania sa nad nami, 
akoby k druhotriednemu 
národu. Ani ma nepre-
kvapilo, že sa na mňa 
sprievodkyňa začudovane 
pozerala a asi ani netušila, 
čoho sa dožadujem, keď 
som sa domáhal prekladu 
do slovenčiny. Tretí deň 
zájazdu bol poznačený uve-
denou skutočnosťou, ale pod 
vidinou návratu domov to 
už bolo voľnejšie. Aj napriek 
spokojnosti s ubytovaním 
a stravou, žiaľ, zatrpknuté 
srdce turistu z Bánoviec si 
prinieslo predsavzatie, že 
najmenej ďalších 17 rokov k 
našim severným susedom už 
nepôjde! Karol Kubričan 

Moja milá kolegyňa 
Elenka, milovníčka zvierat, 
na návšteve u  švagra vo 
Vranove nad Topľou, 
našla zaľúbenie v  malom 
kocúrikovi. Rozhodla sa, 
že si ho zoberie domov, 
do Nitrice. Veľká krabica 
s  maškrtami, s  kocúrom 
– cestovateľom, putovala 
na zadné sedadlo v  aute.  
Rozlúčka.. a ideme. Ešte treba 
doplniť zásobu minerálok 
v  malom obchodíku 
neďaleko švagrovho domu. 
Cesta ubiehala v  pohode 
a  v  pokoji...krabica tíško 
položená...kocúrik spí. Na 
polceste - pauza...treba 
pretiahnuť  končatiny, 
nadýchať sa čerstvého 
vzduchu. „Pozrieme aj na 
kocúra?“ „Ale nie, veď má 
všetko, čo potrebuje...a 

aký je zlatý...tichučký...
nerušme ho.“ Dlhá cesta 
našla svoj koniec. Tešili sa na 
moment, keď otvoria krabicu 
s prekvapením pre ostatných 
členov rodiny. A prekvapenie 
to naozaj bolo – krabica 
bola prázdna! Po dôkladnej 
obhliadke auta museli uveriť 
neuveriteľnému – kocúr sa 
vyparil! Večer volal švagor, 
že ako docestovali. Elenka, 
duša čistá a  pravdovravná, 
sa obávala jednej jedinej 
otázky. „A čo kocúr, ako 
docestoval?“ Elenka začala 
najskôr zoširoka, snažiac sa 
vyhnúť priamej odpovedi...
keď tu švagor na ňu:, „Vy 
kocúra nemáte... je tak?“ 
„Nemáme.“ „Nemáte... lebo 
kocúr je doma... tu, u  nás.“ 
Kocúr – cestovateľ... no 
srdcom - východniar.  (zb)

Aj vy radi spomínate 
na dovolenky alebo 
prázdniny z  minulého 
leta, či roky predtým? Na 
prežité dobrodružstvo, 
letné lásky alebo iné 

príhody srdca i  tela...? 
Budeme veľmi radi, ak 
sa so svojimi zážitkami 
a  príbehmi podelíte aj 
s  ostatnými čitateľmi 
Bánovských novín. 

Najskôr sa spýtam, či 
politológia je to, čo ťa 

naozaj baví.
Neštudoval by som 

odbor, ktorý ma nebaví. 
Túto otázku som si vyriešil 
ešte počas prvého semestra, 
kedy som zvažoval, či je 
naozaj toto cesta, ktorou 
sa chcem ďalej uberať, ale 
po  dlhšom premýšľaní 
som dospel k tomu, že 
áno, a vôbec to neľutujem. 
Politológia je zaujímavá 
veda a ako všetky sociálne 
vedy komplikovaná v tom, 
že nie je exaktná. Nevie 
podávať jednoduché a vše-
obecne platné vysvetlenia 
na zložité javy, ktorých 
sme svedkami. Na druhej 
strane, človek si vďaka 
tomu uvedomí práve to, 
aký je svet komplexný 
a  ako sa rozličné uda-
losti dajú interpretovať 
v iacerými spôsobmi, 
pričom ani jeden nemusí 
byť nutne nesprávny. To 
je veľkou prednosťou 
politológie, naučí pozerať 
na veci a riešiť problémy 
z rôznych uhlov pohľadu.

P re jd ime hne ď 
k  extrémizmu. Aká 

je jeho definícia, čo je 
extrémizmus?

Ako som spomínal aj 
v predchádzajúcej odpo-
vedi, sociálne vedy nie sú 
monoparadigmatické – na 
skúmanie totožných javov 
používajú rozličné druhy 
metód a uplatňujú rozličné 
princípy. Neexistuje teda 
všeobecne platná a nikým 
nespochybňovaná defi nícia 
extrémizmu. Ak niekto 
požaduje odstránenie 
trhového hospodárstva, je 
ľavicovým extrémistom? 
Môže byť pravicový extré-
mista niekto, kto nie je 
vyložene rasista? V našom 
spoločenskom priestore 
panuje viac-menej zhoda 
na tom, že extrémistické 
sú také ideológie, ktoré 
smerujú k odstráneniu 
etablovaných liberálnych 
demokracií. Prívlastok 
liberálna sa v  tomto 
kontexte nevzťa huje 
výhradne na model trhu, 
ale na garanciu ľudských a 
občianskych práv a slobôd 
právneho štátu, ochrany 
voči svojvôli moci a záruky 
jej rozdelenia a vzájomnej 
kontroly. Extrémisti to ani 
netaja, nemajú problém 
deklarovať túžbu „zničiť 
systém“. Extrémizmus 
by sa nemal zamieňať s 
radikalizmom, radikál 
nie je človek, ktorý chce 
prítomný systém zboriť, 
ale iba výrazne zmeniť, 
balansuje na hrane toho, 
čo je prijateľné, a  toho, 
čo je už extrémizmus. 

Čo je jeho príčinou?
Logicky, snahu o 

zborenie systému nebudú 

vyvíjať ľudia, ktorí sú s ním 
spokojní. Čo ich spája, je 
práve túžba ho rozvrátiť 
a nahradiť niečím, čo 
považujú za lepšie. Časť 
týchto ľudí nemusí mať na 
to hlbší dôvod, postačí, 
ak od priateľov alebo 
v rodinnom prostredí 
boli dlhodobo vysta-
vovaní extrémistickým 
názorom a jednoducho 
ich „zdedili.“ Neuznávajú 
rovnakú hodnotu života 
bez ohľadu na farbu pleti, 
v ierov yznanie a lebo 
socioekonomický status. 
Buď majú veľmi negatívne, 
alebo žiadne skúsenosti s 
tými, ktorých nenávidia. 
Ďalej sú tu ľudia, ktorí sa k 
myšlienke, že demokraciu 
treba odstrániť, postupne 
prepracovali. Mohli zažiť 
štátom posvätenú nespra-
vodlivosť na vlastnej koži, 
hnevá ich všadeprítomná 
korupcia, zlyhania úrad-
níkov a politikov považujú 
za zbytočných debatérov, 
ktorí sa namiesto riešenia 
problémov iba neustále 
hádajú medzi sebou. Nega-
tívne skúsenosti s verejnou 
správou má asi každý a k 
myšlienkovému posunu, 
že bez zbytočných diskusií 
by sa problémy riešili 
oveľa efektívnejšie, je to už 
len malý kúsok. Niekedy 
však postačí iba obyčajný 
strach, ktorý ľudí vláka do 
náručia extrémizmu – to 
môžeme pozorovať aj v 
našich končinách, najmä v 
kontexte migračnej krízy, 
kedy sa začali konať veľké 

protesty proti prijímaniu 
utečencov, hoci Slovensku 
žiadna záplava utečencov 
ani reálne nehrozila.

S ktorými najčastej-
šími prejavmi extré-

mizmu sa na Slovensku 
stretávame?

Na Slovensku je naj-
viac zastúpený pravicový 
extrémizmus, ktorý má 
veľmi aktívnych angažo-
vaných ľudí s dostatočnou 
kapacitou na usporiadanie 
podujatí aj väčšieho cha-
rakteru. Ide o mítingy a 
demonštrácie (donedávna 
proti Rómom, s dočasnou 
prestávkou voči migru-
júcim ľuďom, ale keďže 
téma migračnej krízy 
sa postupne vytráca, do 
kurzu sa pravdepodobne 
zase vrátia Rómovia). 
Okrem takýchto veľkých 
podujatí sa často orga-
nizujú koncerty kapiel 
hrajúcich extrémistické 
piesne, navštevujú sa 
futbalové zápasy (existujú 
prieniky medzi pravi-
covými extrémistami a 
hooligans subkultúrou), 
k fyzickému násiliu 
dochádza skôr sporadicky.

Má sympatizantov aj 
medzi staršími?
Áno, istú náklonnosť 

môžeme pozorovať najmä 
v tých generáciách, ktoré 
vyrástli v totalitnom 
režime a stále nedokázali 
plne uchopiť a osvojiť si 
koncept liberálnej demok-
racie. Tu hovoríme najmä 
o latentnej podpore, kedy 
ľudia síce nemajú potrebu 

presádzať sa o zmenu 
nastaveného systému, ak 
však taký impulz príde, 
s radosťou ho vedia prijať.

Prečo mladí ľudia inkli-
nujú k extrémizmu?

U mladých je to sčasti 
prirodzené, každý na hra-
nici dospelosti má sklon 
preferovať rýchle a na prvý 
pohľad účinné riešenia 
problémov, na mieste je 
spomenúť prirodzenú 
revoltu voči celému svetu. 
Veľký vplyv majú aj myš-
lienky získané v priebehu 
procesu socializácie, najmä 
v rodine. Rodičia sklamaní 
z vývoja udalostí postupne 
nakazia svojich potomkov 
negatívnymi emóciami a tí 
sa na ne postupne adaptujú. 
Nemajú ešte veľa vlastných 
skúseností, ale z tých z 
okolia vedia, že nič v sku-
točnosti nefunguje, parla-
ment je plný rozhádaných 
ľudí, ktorí o nás nemajú 
záujem. Tieto informácie si 
vďaka každodennému uží-
vaniu internetu potvrdia 
na rôznych pochybných 
weboch, ale nezistia si, 
čomu inému sa poslanci 
okrem stretávania sa na 
schôdzach ešte venujú.

Ministerstvo školstva 
prijalo isté opatrenia 

na zlepšenie stavu. Myslíš, 
že hodina dejepisu navyše 
či povinné exkurzie do 
koncentračných táborov 
budú účinné a zastavia rast 
extrémizmu?

Nie, samo osebe to 
stačiť nebude, pretože na 
dejepise sa 20. storočie 
aj tak preberá iba veľmi 
málo a z povinnej exkurzie 
si okrem zážitku mladí 
dlhodobo veľa nedonesú. 
Napriek tomu, takáto 
exkurzia na škodu byť 
nemôže.

Aké riešenie by si 
navrhoval?

Veľký dôraz by sa mal 
klásť skôr na občiansku 
výchovu a jej kontinuálnu 
výučbu tak, aby mladí 
chápali deľbu moci v štáte, 
rozumeli bežnému parla-
mentnému dianiu, poznali 
zhruba jednotlivé delenie 
zodpovednosti za verejné 
náležitosti a vedeli aj identi-
fi kovať ľudí zodpovedných 
za problémy, s ktorými sa 
trápime. Okrem toho by sa 
mala u študentov pestovať 
empatia, nadhľad a zmysel 
pre diskusiu, aby chápali, 
že na každý problém sa dá 
nazerať z rozličných uhlov 
pohľadu. Veľmi dobrú 
prácu v tejto veci robí Slo-
venská debatná asociácia, 
ktorá učí mladých hájiť 
rozličné, často protichodné 
názory na základe faktov.

Rozhovor pre portál 
Školský servis pripravila 

Mária Škultétyová.

Rozhovor s bánovským študentom politológie Tomášom Belobradom

Poľské „repete“
po 17 rokoch

Dnes píše Zuza.nka

Zážitky od čitateľov 
Hoci štrajky, pochody za rovno-

právne postavenie LGBT menšiny či 
blokovanie ciest sú istým vybočením 
z normy, predsa ich nemožno 
považovať za extrémizmus. Pojmy 
extrémny a extrémistický nezname-
najú jedno a to isté. O extrémizme 
hovoríme vtedy, keď konanie istej 
skupiny ľudí predstavuje ideológiu, 
ktorá škodí demokratickému systému, pôsobí 
deštruktívne na celú spoločnosť a snaží sa nahradiť 
demokraciu diktatúrou. Ďalšou jeho črtou je útok 
na základné ľudské práva a slobody garantované 
ústavou a inými významnými dokumentmi. Veľmi 
nebezpečným prejavom extrémizmu na Slovensku 
v  súčasnosti je pravicový extrémizmus. Až keď sa 
jeho predstavitelia dostali do parlamentu a jeho 
popularita medzi mládežou rastie, ministerstvo škol-
stva prijalo viacero opatrení. Či budú účinné, ukáže 
až čas.  O extrémizme sa budem zhovárať s bývalým 
bánovským gymnazistom, dnes študentom politológie 
Masarykovej univerzity v Brne Tomášom Belobradom.

Nie každé 
extrémne správanie 
je prejavom 
extrémizmu



10. júla 2017 Číslo 27spoločnosť, kultúra 5

 Spoločenská kronika

Nina Dubná

Peter Omelka

Ján Kutiš

Corrado Lakatoš

Andrej Killián

Damián Šebesta

Adam Fraňo

Šimon Želiezka

Amélia Vysopalová

Peter Kocák

Nela Tomašovičová

Sebastián Kopúň

Dominik Sýkora

Nicolas Fábry

Elissa Fábryová

Narodili sa

Ing. Milan Čiernik a Simona Vlnková

Uzavreli manželstvo

Pavel Lexmann *1938

Opustili nás

Prvé miesto v kategórii umelecký výtvor v celoslovenskom projekte

Siedmaci zo ZŠ Školská s plným počtom bodov

Ž iaci 7. A triedy ZŠ 
Školská sa zapojili 

do celoslovenského 
environmentálneho 
projektu Tatranskí rytieri, 
ktorého téma bola Príroda 
nám, my prírode. Naša 
niekoľkomesačná práca 
nebola márna. V kategórii 
umelecký výtvor sme 
získali 1. miesto. Zo 168 
zapojených škôl sme sa 
s plným počtom bodov 
150 dostali na čelo 
tabuľky!

Slávnostné vyhodnotenie všetkých 
projektov bolo 27. júna  v Grand hoteli 
Jasná v  Nízkych Tatrách, ktorého 
sa zúčastnila celá trieda 7. A spolu 
s triednou učiteľkou. Od organizátorov 
– tímu Tatranských rytierov si prevzali 

diplom, kde okrem iného stálo: „Aj 
vďaka vám je naše životné prostredie  čis-
tejšie a krajšie.“   V hoteli bol pre všetky 
triedy pripravený bohatý program 
s  moderátorom Andrejom Bičanom, 
rôzne zábavné ekoaktivity, ekokvízy, 
darčeky a  hlavne kopec zábavy. Žiaci 
si okrem dobrého pocitu za vynaložené 
úsilie odniesli aj skvelú výhru v podobe 
dvojdňového pobytu v Grand hoteli 
Jasná s ubytovaním, stravou a lístkami 
na vlek, na ktorý sa už teraz teší celá 
trieda. Miriam Poliačiková

Bánovskí siedmaci s Ryskom, maskotom súťaže Tatranskí rytieri, 
a s moderátorom Andrejom Bičanom

Žiaci 7.A vytvorili projekt 
v  tvare kvetu. Každý lupienok 
znamená jednu časť z  prírody. 
Témami boli recyklácia, vzduch, 
voda, energia, lesy a  posledný 
lupeň venovali fotkám a  zberu 
odpadkov. Z  jednej strany kvetu 
lupienky znázorňovali, ako by 
mala príroda vyzerať, a na druhej 
strane je príroda tak, ako vyzerá 
po znečistení. Aby ich projekt 
mal naozaj zmysel, rozhodli sa 
ho prezentovať aj všetkým žiakom 
prvého stupňa. Porozprávali im, 
čo sa v jednotlivých  lupeňoch 
kvetu nachádza. Keďže mal 
projekt úspech, rozhodli sa s ním 
ísť aj medzi škôlkarov, lebo už 
u  nich sa začína rozvíjať vzťah 
k  prírode. Na záver každej pre-
zentácie deťom rozdali text piesne 
od Th omasa Puskailera – S nami 
recykluj a spoločne si ju zaspievali 
a niektorí aj zatancovali. Súčasťou 
projektu bola aj  ekohliadka, ktorej 
súčasťou bolo vyčistenie okolia 
potoka na sídlisku od odpadkov.

Medzinárodný zraz turistov na Duchonke
otváral a „roztočil“ folklórny súbor Drienovec

Bánovskí folklóristi dostali tú 
česť, aby vo štvrtok 6. júla otvárali 
Medzinárodný zraz turistov na 
Duchonke, ktorý sa konal pod 
záštitou premiéra Roberta Fica. Na 
úvod odznela v ich podaní pieseň 
Kopala studienku..., a chlebom 
a soľou privítali najvyšších pred-
staviteľov turistických organizácií 
z  krajín V4 - Česka, Maďarska, 
Poľska a Slovenska. Spolu s Poluv-
skou muzikou pripravili folklórne 
pásmo z trenčianskeho regiónu 
a potom všetkých turistov pozvali 
na ľudovú veselicu, ktorú roztočili 
priamo na pódiu... Medziná-
rodného zrazu na Duchonke, 
prvého v histórii Československa 
a Slovenska, sa zúčastnilo 950 
turistov. V organizačnom štábe 
boli aj zástupcovia z turistických 
klubov bánovského regiónu - zo 
Spartaku Bánovce nad Bebravou a 
KST Kamarát Uhrovec.

 Text a foto: Alena Borszéková
Nedbajúc na rady skúsenejších priateľov 

si 8. júla v tokajskej pivnici vo Veľkej Tŕni 
povedali svoje áno Veronika a Majo.

Krásny a spokojný život vo dvojici s Majom prajú 
Veronike jej kolegovia z redakcie Bánovských novín, 

BTV, MsKS a MsK.
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V Bánovciach 
sa nič nedeje!

Toto často počúvame 
od mladšej aj staršej 
generácie v  našom meste. 
Pritom každý deň je možné 
v Bánovciach navštíviť 
nejaké kultúrne podujatie, 
pozrieť si fi lm, či aktívne 
stráviť čas cvičením alebo 
zábavou. Informačné 
centrum mladých Bánovce 
nad Bebravou sa preto 
rozhodlo vytvoriť on-line 
portál pre všetkých ľudí, 
ktorí hľadajú informácie 
o tom, čo sa v meste práve 
deje. Na web stránke www.
nicsatunedeje.sk môžete 
nájsť kompletné informácie 
o plánovaných kultúrnych, 
spoločensk ých a lebo 

športových podujatiach, 
fi lmoch, cvičeniach, turis-
tike, workshopoch a ďalších 
udalostiach v  Bánovciach. 
Ak niečo sami organizujete, 
môžete na web bezplatne 
uverejniť informácie o 
svojom podujatí. V prípade 
záujmu o pravidelné zasie-
lanie najzaujímavejších 
informácií o nových podu-
jatiach vo forme newslettra 
stačí vyplniť formulár 
s menom a  e-mailovou 
adresou. Veríme, že táto 
stránka podporí informo-
vanosť občanov o tom, čo 
sa v  meste deje a pomôže 
zvýšiť návštevnosť na všet-
kých podujatiach.  (jď) 

Občianske združenie 
Športovo-herný outdo-
orový klub na sídlisku 
Dubnička prázdninovať 
určite nebude! Aj keď majú 
od 31. júla do 4. augusta v 
spolupráci s organizáciou 
REVEL SPORT CLUB 
jeden tábor pre mládež 
(prihlásiť sa dá na www.
revelsportclub.sk/tabory-
2017), dni voľna budú tráviť 
predovšetkým pracovne: 
Potvrdil to aj Ondrej 
Kubala, predseda zdru-
ženia a poslanec Mestského 
zastupiteľstva v Bánovciach 
nad Bebravou za sídlisko 
Dubnička: „Budeme orga-
nizovať niekoľko brigád. V 

priebehu leta treba zrekon-
štruovať skatepark a wor-
kout, vybudovať oplotenie 
celého areálu a ešte predtým 
rušiť jednotlivé oplotenia 
ihrísk, dokončiť rozrobené 
spojovacie  chodní ky 
a  dopravné ihrisko. Chcel 
by som zároveň vyzvať 
občanov, aby dbali na bez-
pečnosť detí a nepúšťali ich 
na poškodené a označené 
prekážky v areáli, ktoré nie 
sú v spôsobilom technickom 
stave. Keďže sa o šesť ihrísk 
a budovu Mládežníckeho 
centra ŠHOK starám väč-
šinou sám, nie je možné 
sa roztrhať a postupovať 
rýchlejšie...“   (ab)

Leto v ŠHOKu 
bude výrazne pracovné!
Príďte pomôcť, 
Bánovčania!

B Á N O V C E  N A D  B E B R A V O U

K L U B
ABSTINUJÚCICH
Z Á V I S L Ý C H

POZÝVAME ŤA NA STRETNUTIA

A B S T I N E N T O V

APRÍL - OKTÓBER: 
KAŽDÝ NEPÁRNY PIATOK O 18.00
NOVEMBER - MAREC: 
K A Ž D Ý  P I A T O K  O  1 8 . 0 0

0907 592 876,  0910 295 268

ULICA SNP,  BÁNOVCE NAD BEBRAVOU
K O M U N I T N É  C E N T R U M  
A P O Š T O L S K E J  C I R K V I
NEĎALEKO KĽÚČIARSKEJ SLUŽBY NA AUTOBUSOVEJ STANICI

Prázdninová brána otvorená dokorán
Tradičná akcia Centra 

voľného času - otváranie 
prázdninovej brány na 
námestí sa v posledný júnový 
deň nezaobišla bez zástupcov 
mesta, tentokrát spolu s ria-
diteľkou CVČ Miriam Kiri-
polskou bránu symbolicky 
„otvoril“ viceprimátor Peter 
Bulík. Podujatie pokračovalo 
vo dvore CVČ spoločnou 
opekačkou a pestrými hrami 
detí s  rodičmi, vedúcimi 
krúžkou a  priaznivcami 
CVČ. Pekné prázdniny pra-
jeme!   (ab), foto: CVČ

Bánovskí zápasníci na medzinárodných turnajoch
Peter Ducho víťazom memoriálu v Ostrave

Eros Čelechovský víťazom Veľkej ceny Brna

Sokol Vítkovice usporiadal 
už v poradí 17. ročník  Memo-
riálu J. Klepca. Ostravská hala 
hostila takmer 200 účastníkov 
z Rakúska, Poľska, Slovenska a 
Čiech. Svoje zastúpenie na podujatí 
mal aj Mestský zápasnícky klubu 
Bánovce, ktorý za rieku Moravu 
poslal siedmich svojich zápasníkov. 
V tvrdej medzinárodnej konku-
rencii sa najlepšie presadil Peter 
Ducho, ktorý vo svojej kategórii 
nenašiel premožiteľa a stal sa 
víťazom memoriálu. Na bronzo-
vých stupňoch víťazov skončili 
dvaja Bánovčania Martin Viselka 
a Denis Lastovica. Kvarteto borcov, 
A. Janovčík, M. Karas, V. Daniš a S. 
Karas sa po prehrách v kvalifi kač-
ných bojoch do fi nále nedostalo.  

Posledný predprázd-
ninový turnaj absolvovali 
zápasníci Bánoviec na 
Veľkej cene Brna, kde nás 
nás reprezentovala pätica 
chlapcov, ktorí sa medzi 
156 účastníkmi zo siedmich 
krajín  - Rakúska, Nemecka, 
Maďarska, Srbska, Poľska, 
Česka a  Slovenska-  vôbec 
nestratili. Všetci si domov 
priviezli medaily. Najviac 

sa darilo Erosovi Čelechov-
skému, ktorý v hmotnosti 
do 43 kg nenašiel premo-
žiteľa a zaslúžene sa stal 
víťazom Veľkej ceny Brna. 
Druhé miesto obsadili 
Samuel Paraskov a Matyáš 
Filo. S bronzovou medailou 
sa museli uspokojiť Marcel 
Španko a Adam Stepien.   
Chlapcom gratulujeme!

 (aj,mu)
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Tábor KST pri Slovenskom raji
Klub slovenských turistov Bánovce nad Bebravou tradične organizuje letný detský tábor, tentokrát v termíne od 29. 

júla do 5. augusta v rekreačnom zariadení Stará voda vo Švedlári pri Slovenskom raji. Plánované sú výlety do Zejmarskej 
rokliny, do Ochtinskej aragonitovej jaskyne, a na celý deň do metropoly východu Košice - ZOO, zlatý poklad východu, 
návšteva rozhľadne nad mestom Košice. Cestou domov z tábora sa plánuje návšteva pamiatky UNESCO - Vlkolínca. 
Cena tábora 165 eur. Viac informácií na www.kstbanovce.sk.

VÝROBNÝ PRACOVNÍK
V BÁNOVCIACH NAD BEBRAVOU

Využite príležitosť zamestnať sa 
v stabilnej medzinárodnej spoločnosti. 

Mzda: 700-750 eur/brutto
Práca na 2 zmeny v čistom prostredí
Bezplatné stravovanie
Požiadavky:

- Skúsenosť vo výrobnej fi rme
- Fyzická zdatnosť
- Práca je vhodná prevažne pre mužov 

Kontakt: Marta Ondrejcová, tel. 0902 985 067
email: marta.ondrejcova@gra� on.sk

CENTRUM SOCIÁLNYCH SLUŽIEB
V BÁNOVCIACH NAD BEBRAVOU
hľadá pracovníkov na voľné pozície:
- referent stravovacej prevádzky
- inštruktor sociálnej rehabilitácie 

(ergoterapeut)
- zdravotná sestra, opatrovateľ, sanitár

Predpokladaný nástup: ihneď
Kontakt: 0917 919 660 alebo osobne.

Firma Leadec s.r.o. Bánovce n/Bebr. 
hľadá pracovníka na pozíciu

Chemik – pracovník v údržbe
v dvojzmennej prevádzke

Požiadavky:
- SŠ vzdelanie, záujemcov mimo odboru zaučíme,
- vodičský preukaz skupiny B,
- obsluha VZV výhodou,

Pracovná náplň: 
- zabezpečenie plynulého chodu a činnosti 

zariadení lakovne,
- údržba a servis technologických zariadení,
- práce súvisiace s chemickým laboratóriom,
- čistiace práce v čase odstávky lakovacej linky,
- práce podľa pokynov nadriadeného,
- vedenie dokumentácie a činnosti súvisiace so 

zabezpečením chodu KTL linky,
Ponúkame:

- stravné lístky,
- odmeny mesačné, polročné, 

Viac informácií poskytneme na osobnom pohovore.
Životopisy zasielajte: milan.sabo@leadec-services.com
Tel.: 0902 900 550.

Chlapci zo sekundy, ktorí odsadili 2.miesto v minifutbale s pani Novotnou

Športová hala pri ZŠ 
J. Kráľa v Novej Dubnici sa 
20. júna stala dejiskom X. 

Krajských športových hier 
seniorov JDS Trenčianskeho 
kraja, na ktorých sa zúčast-

nili aj seniori JDS z  okresu 
Bánovce nad Bebravou. 
Celkom 20 športovcov a 22 

priaznivcov športu, cestu-
júcich autobusom, ktorý 
opäť zabezpečil poslanec 
Ľubomír Želiezka,  privítalo 
v Novej Dubnici krásne 
slnečné počasie a hlavne 
veľa priateľov z ostatných 
organizácií  kraja. Súťažilo 
sa v 4 skupinách a v rôznych 
športových disciplínach. Aj 
keď išlo hlavne o zábavu, 
každý úspech poteší. Naši 
seniorskí športovci za 
výdatného povzbudzovania 
svojich priateľov vybojovali 
6 strieborných a 1 bronzovú 
medailu a tak dokázali nielen 
sami sebe, že ešte nepatríme 
do „starého železa“ a treba 
s nami počítať. Všetkým 
reprezentantom patr í 
naše blahoželanie a veľké 
ďakujem za reprezentáciu.  

  J. Sokolíková

V  predposledný deň 
školského roka vyvrcholili 
v Gymnáziu Janka Jesen-
ského celoročné protidro-
gové aktivity. Do piateho 
ročníka projektu  „Zober 
loptu – nie drogy“ sa 
zapojilo trinásť tried s 184 
žiakmi. „Z celoročných 
aktivít spomeňme aspoň 
decembrový protidrogový 
koncert s  názvom Zažeň 
nudu - neber drogu, ale aj 
ďalšie besedy a  prednášky 
s  odborníkmi – psycho-
lógmi, lekármi, právnikmi, 
políciou a  koordinátorom 
– lektorom protidrogových 
činností pre mesto Bánovce 
nad Bebravou Miroslavom 
Schlesingerom, ktorý 
pútavo prednášal žiakom 

vo všetkých šestnástich trie-
dach a na seminároch psy-
chológie , čo sa stretlo s veľmi 
pozitívnym ohlasom,“ 
informuje koordinátorka 
pre prevenciu drogových 
závislostí, kriminalitu 
a  a nt id isk r imináciu 

a  pedagogička gymnázia 
Rudolfa Novotná. V rámci 
júnovej akcie Zober loptu... 
sa v  školskej telocvični 
v  Sokolovni a na iných 
ihriskách v  meste orga-
nizovali medzitriedne 
turnaje vo viacerých 

kolektívnych športoch. Vo 
vybíjanej vyhrala príma, 
v  minifutbale kvarta, vo 
volejbale 3. A  trieda, vo 
futbale kvinta a ocenenie 
za aktivitu získali chlapci 
z oboch prvých tried.

   (r, rn)

Bánovskí gymnazisti 
sa tentokrát vydali pod 
úpätie Pohronského Inovca. 
Po prehliadke  Arboréta 
v Tesárskych Mlyňanoch sa 
presunuli do Energolandu 
v  Mochoviach, v  blízkosti 
jadrovej elektrárne. Boli tam 
rôzne moderné technológie 
týkajúce sa využitia energie 
a  interaktívne hry, ktoré si 
vyskúšali na vlastnej koži. 
Mohli si prezrieť termoka-

meru a zahrať aj energorace-
-kinect hru na interaktívnej 
podlahe, ktorá informovala, 
koľko energie vynaložíme 
bežaním na mieste. 3D fi lm 
Odysea energie ukázal, ako 
sa vyvíjal svet od veľkého 
tresku až po súčasnosť 
a naznačoval aj vízie budúc-
nosti. Vidieť a  počuť, ako 
vzniká jadrová energia, bola 
pre všetkých dobrá skúse-
nosť. (kr)    

Seniori na krajských športových hrách 

Trinásť tried gymnazistov na protidrogovej akcii 

Exkurzia študentov 
v arboréte a Energolande 



10. júla 2017 Číslo 27 www.kulturabn.sk8

týždenník
občanov mesta
Bánovce nad Bebravou
• Vydáva Mestské kultúrne 
stredisko, spol. s r.o., Ul. 
J. Matušku 766/19, 95701 
Bánovce nad Bebravou, 
• IČO: 34103775 • e-mail: 
noviny@kulturabn.
sk, telefón: 038/760 
24 22, inzercia: 0948 
602 422 • Redakčná 
rada: predsedníčka 
JUDr. A. Gieciová, 
podpredsedníčka 
- šéfredaktorka 
A. Borszéková, 
Bc. M. Schlesinger, 
B. Kodajová, Mgr. 
Z. Janáčová, Mgr. P. Bulík, 
Ľ. Znášik • Uzávierka novín 
je v stredu. Redakcia si 
vyhradzuje právo výberu 
a úpravy doručených 
príspevkov. Obsah článkov 
prispievateľov a inzerátov 
sa nemusí zhodovať 
so stanoviskom redakcie. 
• grafika: Ing. V. Dúbravka 
• tlač: Petit Press, a.s., 
Bratislava • Registračné 
číslo EV3780/09 
• ISSN 1338-7049

 Predám obci Žitná-
Radiša časť pozemku vo 
výmere 1250 m2 vhodný 
na výstavbu chaty. Tel. 
0907 697 963. 
 Kúpim byt v BN, hoto-
vosť. Tel. 0915 845 925.
  Predám 3-izbov ý 
byt v  Bánovciach nad 
Bebravou, ul. K prie-
hrade, 82 m2, prerobený. 
Tel. 0919 267 404.
 Prijmeme krupiérov 
a  čašníkov do prevá-
dzok v  Bánovciach nad 
Bebravou. Tel. 0911 336 
644.
 Hľadá sa šikovná 
krajčírka s praxou na 

dlhodobú spoluprácu. 
Stroje výhodou, nie však 
podmienkou. Tel. 0904 
875 871
 Kúpim ľudové kroje, 
plachty, obrusy a iné staré 
textílie. Tel. 0902 708 047.
 Prijmem na čiastočný  
úväzok vodiča náklad-
ného vozidla s vlekom na 
vnútroštátnu prepravu. 
Tel. 0905 376 143.
 Vezmem do prenájmu 
priestor pre fi rmu, min. 
80 m2, prízemie, prístup 
autom, prípadne kúpim 
vhodný priestor, dom, len 
v BN-mesto. Tel. 0905 500 
517

INZERCIA

22.7.2017

B i s k u p i c k á  
 J E D E N Á S T K A

P R O F I L
Tanečná zábava

Kategórie: 
Muži

Deti do 15 rokov a Ženy
Deti do 12 rokov

Hlavné ceny: 
400 eur
 Tablet

Horský bicykel 
štart o 14.00 hod.

registrácia od 12.00 hod.

Občerstvenie a bohatá tombola
 zabezpečené.

P R O F I L
Tanečná zábava
od 20.00 hod.

INFORMAČNÉ 
CENTRUM 
DOPLNILO SLUŽBY 
O KOPÍROVANIE 
A PREFOCOVANIE 
ADMINISTRATÍVNYCH 
DOKUMENTOV

V obývačke pod platanom s Richardom Rychtarechom

Filmové leto na námestí s Lízou, líščiu vílou
Mestská knižnica Ľ. 

Štúra a  Mestské kultúrne 
stredisko vás pozývajú na 
zaujímavé stretnutia so 
spisovateľmi do obývačky 
pod platanom na námestí 
a  na fi lmové leto. Už od 
15. hodiny si môžete 
v  obývačke prečítať knihu, 
časopis alebo sa len pozho-
várať. Deti si zatiaľ môžu 
vyrobiť rôzne záložky, 
pohľadnice, pozdravy alebo 
len tak vyfarbiť omaľo-
vánky, či vytvoriť magnetku 
alebo odznak. O 18. hodine 
začínajú besedy...  

V piatok 14. júla budeme 
hostiť ďalšieho domáceho 

autora – Richarda Rych-
tarecha, ktorému vyšli už 
tri romány – Tvoja nočná 
mora, Slovenky a  Na smrť 
pekná. V  letnom kine si 
premietneme maďarskú 
komédiu Líza, líščia víla. 
Líza je ošetrovateľkou 
vdovy po japonskom veľvy-
slancovi. Jej jediným pria-
teľom je duch japonského 
popového speváka a  na 
svoje tridsiate narodeniny 
sa rozhodne, že nájde svoju 
životnú lásku. Avšak všetci 
jej obdivovatelia zomierajú 
pri rôznych kurióznych 
nehodách hneď na prvom 
rande. Líza príde k  záveru 

že je líščou vílou. Tá je 
podľa japonskej mytológie 
démon, ktorý muža najprv 
zvedie a následne zavraždí. 
Je to ale naozaj tak?

Podrobnejšie infor-
mácie nájdete na www.
kulurabn.sk alebo v  jed-
notlivých udalostiach na 
Facebooku. 

PS: Nakoľko bola obý-
vačka a beseda s Milanom 
Hodálom v piatok 7. júla 
zrušená kvôli počasiu, 
s týmto rodákom z Bánoviec 
sa stretneme pod platanom 
18. augusta na spoločnej 
besede s Jánom Plachým.

 (r)


